
Raadsactiviteiten

Er is veel werk verzet in 2012. Vooral de bezuinigingen en de Wmo 
hielden dit jaar de gemoederen van de Raad flink bezig. De ver-
tegenwoordigers van nagenoeg alle fracties zijn zelfs in het zo-
merreces twee keer samen gekomen om tot nieuwe ombuigings-
voorstellen te komen. Dit heeft o.a. geresulteerd in het instellen 
van drie raadswerkgroepen; RTA werkgroep besturingsfilosofie, 
Raadswerkgroep besturingsfilosofie en Werkgroep bezuinigingen 
raadsbudget.
Ook nog net in het reces (29 augustus) werd tijdens een extra 
raadsvergadering de Wmo verordening vastgesteld. 
Behalve de gebruikelijke technische voorlichtingsbijeenkomsten 
over de begroting en de voorjaarsnota, stonden het MFC 3B4, de 
Decentralisatie Jeugdzorg, de Awbz, het IHP, de Permar en de Ren-
kum Card op de agenda van een aantal extra informatiebijeen-
komsten voor de raad. 
Naast de vergaderingen in ‘het huis’ ging de raad op werkbezoek 
bij o.a. een Penitentiaire instelling en de Brandweer. Verder kon-
den raadsleden de 30 Dorpsplatforms vergaderingen en/of buurt-
bijeenkomsten bijwonen.
In huis is dit jaar voor de tweede keer een speeddate avond ge-
organiseerd. Medewerkers van verschillende teams gingen in ge-
sprek met de raad over hun werkzaamheden. 
De werkwijzen van de raad kwamen aan bod tijdens het raads-
uitje en de workshop snellezen is menig raadslid tot nut geweest. 
Last but zeker niet least zijn in 2012 alle raads- en commissiele-
den uitgenodigd voor een lunchgesprek met de griffie. Tijdens de 
vaak inspirerende gesprekken stond de huidige en toekomstige 
raadsondersteuning vanuit de griffie centraal.

Wist u dat
…  speeddating in de late jaren 1900 ontstond in de Joodse 
 gemeenschap? Rabbijn Yaacov Deyo wilde Joodse singles in Los
 Angeles aan een partner helpen en zo werd zijn idee een rage 
 in de Verenigde Staten. 
… de griffier al 12,5 jaar in overheidsdienst werkt en het nog 
 steeds leuk vindt.
… planten een gevoel geven van welbevinden en ontspanning? 
 Wellicht is het een idee om van de raadzaal een “proeftuin” te 
 maken.
… Hans Hageman al 30 jaar gemeenteraadslid is.
… u op facebook vrienden kunt worden met gemeente Renkum.
… wist u dat Marleen Meertens, Daniëlle Bondt, Jasper Verstand, 
 Hermine van den Berg, Monique van Gerwen, Bas Rodenburg, 
 ……..allemaal een twitter account hebben.
… wist u dat in 2014 de gemeenteraadsverkiezingen waarschijn-
 lijk pas in de derde week van maart worden gehouden.
… Charley Erkens “alleen klaar is met meneer Schoevaars, maar 
 nog niet met zijn betoog.”
… Eduard Schoevaars dan “alvast naar de kantine gaat”.

Beste lezer,

Voor u ligt het jaarverslag van 2012 van de gemeenteraad en de 
griffie. Dit jaar hebben we gekozen voor een nieuwe vorm, een mix 
van oud en nieuw. ‘Nieuw’ is dat het hele verslag op 2 pagina’s staat 
weergegeven, vooral bedoeld om digitaal te bekijken. ‘Oud’ is het 
boekje met de bijlagen. Wij wensen u veel leesplezier en danken u 
voor weer een inspirerend jaar!

De griffie

Kengetallen 2012

Er is weer heel wat af-vergaderd in 2012. Dit jaar kwamen Raad 
en commissies 4x vaker bij elkaar dan in 2011. Dit resulteerde in 
de behandeling van 73 agendapunten in de Raad. Tien meer dan 
vorig jaar. Het aantal ingediende moties en amendementen is zelfs 
verdubbeld. Er is geen direct aanwijsbare reden voor de toename.

Vergaderingen 2011 2012

Agendacommissie 9 10
Fractievoorzittersoverleg 7 6
Werkgeverscommissie  3
Raad 10 12
Besloten raad 1 0
Commissie Inwoners 7 10
Commissie Leefomgeving 7 5
Commissie Bedrijvigheid 6 8
Commissoriale vergadering 1 0
Gecombineerde commissie 2 2
Besloten commissie 0 0

Rekenkamercommissie 10 11
Rekeningcommissie 5 4

Agendapunten (raad) excl. opening enz. 63 73
Amendementen 20 39
Moties 24 41 
Insprekers 11 13
Vragenuurtje 20 24
Raadsbrieven 32 29

Raadswerkgroep bezuinigingen  0
RTA werkgroep besturingsfilosofie  2
Werkgroep besturingsfilosofie  5

Commissies

Vrijwel alle raadsleden hebben ook in 2012 weer een groot deel 
van hun tijd gestoken in het werk voor de verschillende commis-
sies. Een overzicht:

In 2012 is het fractievoorzittersoverleg zes keer bij elkaar 
geweest. Op de agenda van het Fvo stonden dit jaar o.a het 
functioneringsgesprek met de burgemeester, burgerparticipatie, 
instellen werkgeverscommissie en de raadsthema-agenda (RTA).

De agendacommissie heeft in 2012 tien keer vergaderd. Naast 
het bepalen van de agenda’s voor de commissies en de Raad heeft 
de agendacommissie ook een rol wat betreft de kwaliteitsbewa-
king van de raadsvoorstellen. In dat kader wordt de prijs voor het 
beste raadsvoorstel 2012 in maart 2013 bekend gemaakt. 

‘Trending topics’ in de commissie Inwoners waren de Sportno-
ta, de WMO-verordening en de Permar. In de commissie Leef-
omgeving waren dit het bestemmingsplan Munninghoflaan en 
de Bomenverordening. De commissie Bedrijvigheid besteedde 
uiteraard veel aandacht aan de ombuigingen. De rekeningcom-
missie heeft de jaarrekening van de gemeente Renkum voorbe-
reid en voerde daarover overleg met de dit jaar nieuw benoemde 
accountant. De klankbordfunctie van de rekeningcommissie voor 
de Rekenkamercommissie komt wat lastiger van de grond. 

De Rekenkamercommissie (Rkc) heeft in 2012 twee onder-
zoeken aangeboden aan de raad: het onderzoek Meerjarenbe-
leidsplan en het onderzoek Subsidiebeleid. De Rekenkamercom-
missie stelt een eigen jaarverslag op.

Een nieuwe commissie, die bij raadsbesluit in februari 2012 is in-
gesteld, is de werkgeverscommissie. De werkgeverscommis-
sie verzorgt de aansturing van de griffie als werkgever en is in 
2012 driemaal bijeen geweest.

Naast deze vaste commissies is er ook nog een aantal werkgroe-
pen actief geweest in 2012, dit zijn de raadsklankbordgroep 
3B4 sport, werkgroep iPad proef en de eerder genoem-
de werkgroepen in het kader van de bezuinigingen. 

Vragen

Via de Lijst Ambtelijke Bijstand zijn in 2012 door de raadsleden 89 vragen 
gesteld. In 2011 waren dit er 44. Er is geen duidelijke verklaring voor 
de toename, wellicht is de inhoud van de behandelde onderwerpen de 
reden.

Fracties Aantal LAB vragen
 2012 (2011)
D66 31 (16)
GroenLinks 27 (11)
VVD 9 (7)
CDA 8 (2)
GemeenteBelangen 5 (5)
PvdA 3 (1)
Totaal 89 (44)

Alle fracties, met uitzondering van GemeenteBelangen en de VVD, 
stelden in 2012 bijna dubbel zoveel vragen als vorig jaar, waarbij 
de oppositie fracties evenals vorig jaar de kroon spanden met ge-
zamenlijk 58 vragen. 
Hoeveel technische vragen er gesteld zijn, is niet precies bekend. 
De bedoeling bij technische vragen is immers om rechtstreeks 
contact op te nemen met de betrokken ambtenaar. Deze vragen 
komen dan ook niet (altijd) langs de griffie. De antwoorden wor-
den veelal wel via de griffie verstuurd.

Besturingsfilosofie

Het afgelopen jaar is er heel wat nagedacht, gesproken, gebrain-
stormd en gedebatteerd over een nieuwe besturingsfilosofie voor 
onze gemeente. De overtuiging heeft postgevat dat het blijven 
kaasschaven niet de oplossing is voor de financiële uitdagingen 
waar we in de nabije toekomst voor komen te staan. De Raad wil 
hierin actief zijn, verantwoordelijkheid nemen en heeft maar liefst 
drie raadswerkgroepen aan het werk gezet. Deze werkgroepen 
geven elk een eigen invulling aan de nieuwe besturingsfilosofie 
waarbij het uitganspunt is dat de gemeente “niet zorgt dat, maar 
zorgt voor”.
Deze benadering dient, naast een nieuwe bestuurscultuur en an-
dere vormen van burgerparticipatie, ook te leiden tot de beno-
digde bezuinigingen.
Het motto van deze gemeente brede operatie zou maar zo “falen 
is geen optie” kunnen luiden.

Charlotte de Roo
(Lid Raadswerkgroep Besturingsfilosofie)

“Up en een Down in 2012! Na jaren te heb-
ben gevochten voor een milieuvriendelijk af-
valbeleid ben ik heel tevreden over een stap 
vooruit dit jaar. Er komen nu aparte papier- 
en bio-bakken! 
Over het algemene milieubeleid daarentegen was ik teleurge-
steld. Door alleen wettelijk taken uit te voeren verwordt de ge-
meente tot een verlengstuk van Den Haag. Wij kunnen ook lokaal 
klimaatproblemen en energiearmoede aanpakken!”



Presentie raadsleden tijdens raadsvergaderingen

De samenstelling van de Raad is in 2012 nagenoeg ongewijzigd gebleven. Wel zijn er twee tijdelijke wisselingen geweest i.v.m. ziekte. Het 
tijdelijk ontslag van dhr. Knulst (GemeenteBelangen) eindigde eind april 2012, waarna hij in juli 2012 alsnog besloot definitief te stopen als 
raadslid. Mw. Gerritsen is in zijn plaats raadslid geworden. Mw Külci (PvdA) heeft per 31 oktober 2012 tijdelijk ontslag genomen in verband 
met haar zwangerschap. Zij wordt per die datum vervangen door dhr. Ter Huurne. In 2012 is het maar vijf keer voorgekomen dat een raadslid 
afwezig was tijdens de raadsvergadering. In 2011 was dit nog twaalf keer.

Gijs Beekhuizen
(Lid agendacommissie, voorzitter RTA werkgroep 

Besturingsfilosofie)

“De raad van 2012 voelt als een man van 53 
die in een spagaat zit. Trots dat het hem lukt 
maar wat kost het een moeite.
Terugkijkend zie je dat bijna alle raadsvoor-
stellen, soms met enige vertraging, soms 
met een kleine aanvulling, door de raad geaccordeerd worden. 
Hierdoor mag je zeggen dat het werk van het College van B&W 
gewaardeerd wordt en dat gemeente Renkum goed bestuurd 
wordt. Hier mogen we oprecht trots op zijn.
Tegelijkertijd zie je in commissie en Raad ‘tenen-krommende’ 
discussies waaruit je een groot wantrouwen  richting college en 
ambtenaren zou kunnen aflezen. Hoofdlijnen worden verlaten en 
raadsleden gaan op de stoel van uitvoerders zitten. Voor mij zijn 
dat de dieptepunten van 2012.

Tom Erkens
(voorzitter Raadswerkgroep Besturingsfilosofie)

“In 2012 werden de verhoudingen in de 
Raad steeds duidelijker. De coalitie is druk 
met het doen uitvoeren van het coalitieak-
koord, de oppositie profileert zich als opposi-
tie. Dat leidt dan tot meerderheidsbesluiten. 
Maar het compromis wordt ,wanneer dat in 

beider belang is, niet geschuwd. 
Ook 2012 is weer overschaduwd door de noodzakelijke bezuini-
gingen als uitvloeisel van de economische crisis en het regerings-
akkoord. Opvallend in dit verband is dat de Raad steeds meer het 
initiatief naar zich toe trekt. We kijken over onze eigen schutting 
heen en proberen bijna unaniem uit de crisis te komen. 
De Raad wordt daardoor steeds kritischer naar het College. Voor-
stellen worden niet zonder meer geaccepteerd. De besluitvorming 
wordt om verschillende redenen nogal eens vertraagd. De Raad 
zou zich in 2013 meer moeten beperken tot kaderstelling en de 
geliefde details los durven laten.”

   25/1 29/2 28/3 25/4 30/5 27/6 29/8 26/9 31/10 7/11 28/11 19/12

Th. H.J. Bartels  P P P P P P P P P P P P
G. Beekhuizen  P P  P P P P P P P P P P
H.J. van den Berg-van Zijl P P P P P P P P P P P P
D.A. Bondt  P P P P P P P P P P P P
R. Bouwman   P P P A P P  P P P P P P
R.J.B. den Burger  P P P P P P P  P P P P P
C.L.M. Erkens  P P P P P P A P P P P P
T.T.M.G. Erkens  P P P P P P P P P P P P
D. Gerritsen  P  P  P  P  - - P P P P P P
M. van Gerwen  P P P P P P P P P P P P
J.T. Hageman  P P P P P P P P P P P P
A.G.F. ter Huurne  - - - - - - - - P P P P
A. Knulst   - - - - P P - - - - - -
N. Külci   P P P P P P P P - - - -
A.J. Leeuwis  P P P P P P P P P P P P
M. Meertens  P P P P P P P P P P A P
H. Miltenburg  P P P P  P P P P P P P P
P. Minderhoud  P P P P P P P P P P P P
P. van der Pas  P P P P P P P P P P P P
M.C.M.L. Pols-Houpt P P P P P P P P P P A P
T.B. Rodenburg  P P P P P P P P P P P P
C.B. de Roo  P P P P P P P P P P P P
E. Schoevaars  P P P P P P P  P P P P P
H.J. Tiemens  P P P P P A P P P P P P
J. Verstand  P P P P P  P P P P P P P

A = afwezig met bericht; P = present

BOB op het raadsuitje

Wat te doen aan vergader-ergernissen? Een herkenbaar thema voor 
elk raadslid. Want zelfs het aloude en beproefde commissiesysteem 
kent zo zijn hick-ups.  
Een aantal ergernissen hebben we in de loop der jaren met eenvou-
dige ingrepen weten weg te nemen. Zo kunnen de nieuwe raadsle-
den zich vast niet meer voorstellen dat er tijden zijn geweest dat de 
voorzittershamer pas viel rond de klok van 02.00 uur. Maar zoals voor 
zoveel zaken geldt; “het kan altijd nog beter”. Tijdens het raadsuitje 
van 2012 stond dan ook het vergaderstelsel wederom centraal en is 
gesproken over de B.O.B. methode. Deze methode knipt het besluit-
vormingsproces in drie delen en introduceert een oriënterend mo-
ment waarbij aan de orde wordt gesteld wat de politieke keuzes zijn 
bij een bepaald onderwerp. De methode sluit naadloos aan bij twee 

andere belangrijke ambities van de raad. Namelijk het werken met 
een Raadsthema Agenda (RTA) en het intensiveren van burgerpartici-
patie. De komende tijd zullen we hier gezamenlijk meer invulling aan 
gaan geven, zodat misschien zelfs de laatste vergader-ergernissen 
ook tot het verleden gaan behoren.

NB.:
De B.O.B. methode kent de volgende drie fases:
1. Beeldvorming: verkennen, afbakenen vraagstuk, inventariseren
 keuzes, verzamelen, ordenen info;
2. Oordeelsvorming: politieke maatstaven en criteria bepalen, 
 argumenten uitwisselen, belangen afwegen;
3. Besluitvorming: meerderheid vormen, stemmen, publieke verant-
 woording.

Joyce le Comte
(Raadsgriffier) 

“Voor mij stond 2012 in het teken van de 
herbezinning op de taken van de griffie. Ge-
motiveerd door de nieuwe mogelijkheden 
die een crisis toch ook kan bieden, is de 
missie en visie van de griffie tot stand geko-

men. De lunchgesprekken met raads- en commissieleden zorgden 
daarbij voor verrassende en nuttige input. 
Op persoonlijk vlak ben ik in 2012 geïnspireerd geraakt door Non 
Violent Communication en heb hierin verscheidene trainingen 
gevolgd.”

Peter van der Pas
 (Lid begeleidingscommissie jeugdgemeenteraad)

“Voor mij zijn de hoogtepunten van het 
raadswerk in 2012 de betrokkenheid van 
medewerkers van de gemeente bij hun werk 
in het algemeen. In het bijzonder bleek dat 
op de Speeddate avond met ambtenaren. 

Ook de Jeugdgemeenteraad waarbij jongeren actief met de poli-
tiek bezig zijn, was inspirerend. De continue stroom informatie 
vanuit ambtenaren en griffie ter ondersteuning van raadswerk 
geeft een brede kijk op dossiers vanuit diverse perspectieven. 
Daarbij is het prettig om tijdens informele bijeenkomsten af en 
toe over de partijgrenzen heen met collega’s van gedachten te 
wisselen. 
Minder positief vind ik het gegeven dat de daadkracht en besluit-
vorming van de Raad sterker c.q. sneller zou kunnen. De spreiding 
van raadsvoorstellen over het jaar moet veel gelijkmatiger, want 
de werkdruk piekt teveel.”

Danielle Gerritsen
(Lid RTA werkgroep Besturingsfilosofie)

“Mijn hoogtepunt in 2012 in deze raad is 
mijn deelname in de raadswerkgroep “Be-
sturingsfilosofie”. Om, samen met Joyce en 
Gijs, op abstract en strategisch niveau te 
kunnen brainstormen over de nieuwe rol van 
raad binnen een regiegemeente inspireert mij enorm. Deze ver-
nieuwde manier van werken maakt de rol van een raadslid zoveel 
meer interessant voor mij dat ik hier erg enthousiast van wordt. 
Ik wil ook graag samen met de anderen uit de raadswerkgroep de 
kar trekken voor deze transitie. Laten we met alle kwaliteiten die 
we in het huis én Raad hebben een prachtige netwerkgemeente 
worden!” 

Wat staat er nog op stapel?

Om te beginnen leggen de beide raadswerkgroepen Besturingsfilosofie 
begin 2013 hun ‘ei’. Na een aantal weken “spit en ploegwerk” liggen er 
twee rapporten. De Raad gaat hier in een extra vergadering op 3 april 
2013 met elkaar over van gedachten wisselen.
Daarmee is het werk zeker nog niet af. Sterker nog, dan begint het pas. 
De hervormingen die met het invoeren van een nieuwe besturingsfiloso-
fie gepaard gaan, zullen nog wel het nodige denk- en uitvoeringswerk 
met zich mee brengen.

En natuurlijk staat 2013 ook in het teken van de ophanden zijn Gemeen-
teraadsverkiezingen in maart 2014. De griffie organiseert op 21 maart 
2013 een avond voor aspirant raadsleden en andere, in de lokale poli-
tiek geïnteresseerde inwoners. De avond heeft als motto “Schuilt er een 
raadslid in u?” en is bedoeld om een eerste indruk te geven van wat het 
werken voor het lokale bestuur inhoudt. In aansluiting hierop organiseert 
de griffie voor de echte enthousiastelingen in april en september 2013 
nog een aantal workshops waar dieper wordt ingegaan op het raads- en 
commissiewerk.


